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Na zámku Červený Hrádek u Chomutova se  26. února 2010 konalo 11. zasedání Rady
Asociace krajů České republiky, jehož hostitelkou byla hejtmanka Ústeckého kraje
Jana Vaňhová. Přítomni byli hejtmani nebo jejich náměstci ze všech krajů ČR, mezi
nimi také hejtman LK Stanislav Eichler.

Hejtmani zaujali stanovisko k avizované pondělní stávce dopravců. Asociace krajů ČR
ocenila včerejší rozhodnutí úřednické vlády Jana Fischera předložit v legislativní nouzi
novelu zákona o DPH, která řeší problematiku zdanění zaměstnaneckých výhod.
Hejtmani připomněli, že odpovědnost za nynější vyhrocenou situaci nesou především
lídři ODS Mirek Topolánek a TOP 09 Miroslav Kalousek. „Věříme, že Sněmovna i Senát
projednají a schválí vládní předlohu v co nejkratších možných lhůtách a vyzýváme
prezidenta republiky Václava Klause, aby pak bezodkladně schválený zákon podepsal a
přispěl tak ke zklidnění situace,“ řekl předseda Asociace krajů Michal Hašek.

Hejtmanka Ústeckého kraje Jana Vaňhová k tomu dodala: „Ústecký kraj má se stávkou
dopravců vlastní zkušenost.V roce 2006 kvůli neoprávněným požadavkům tehdejšího
krajského dopravce zůstali lidé stát na zastávkách a neměli šanci se dostat do zaměstnání
nebo do školy. Chápu dnešní požadavky zaměstnanců v dopravě a podobně vyhrocenou
situaci v dopravě nesmíme dopustit, protože na to především doplácejí cestující.“

Hejtmani oceňují rozhodnutí odborářů o posunu jejich případných protestních akcí a nadále
respektují oprávněnost jejich požadavků.



Rada vyzývá politickou reprezentaci a všechny poslanecké kluby PSP ČR, aby využily vzniklý
čas k intenzivnímu řešení problému.  

 

Jedním z témat jednání hejtmanů byla oblast zdravotnictví. Hejtmani projednali postup
krajských samospráv při řešení problematiky proplácení zdravotnických poplatků.
Vyjádřili podporu ústeckému zastupitelstvu ve sporu s Ministerstvem vnitra ve věci
kompetenční žaloby. Ostatní kraje mimo politické podpory vyjádřily i vůli se případně
k žalobě připojit.

 

 Diskutovali rovněž o úhradách záloh od Všeobecné zdravotní pojišťovny krajským
nemocnicím. Podle některých hejtmanů jsou zálohy nízké. Je téměř jisté, že nemocnice
kvůli jejich snížení neudrží kvalitu péče. Rada rozhodla o ustavení krizového týmu,
který v této věci povede jednání s Ministerstvem zdravotnictví.

 

Rada Asociace krajů se také věnovala rušení možnosti implantace kardiostimulátorů
v některých krajských nemocnicích. Hejtmani s tímto krokem nesouhlasí a budou v této
věci nadále intenzivně jednat s MZd.

 

Jeden z bloků jednání byl věnován i dopravě a čerpání peněz z evropských fondů.
Hejtmani kritizují, že Česká republika ve využívání dotačních možností zaostává,
přitom peníze určené regionům se podle nich daří využívat dobře. Chtějí proto
nabídnout vládě, aby část peněz přesunula právě regionům.

 

Na jednání hejtmanů vystoupila Gabriela Švecová z Úřadu vlády ČR k problematice Eurocenter.
Na tato informační centra Úřadu vlády ČR se občané mohou obracet s veškerými dotazy
týkajícími se Evropské unie. Úřad vlády přichází s návrhem spolupráce v jednotlivých krajích.
Podle této nabídky by centra k informování o evropských záležitostech měla sídla na
jednotlivých krajských úřadech a personálně by chod center zajišťoval nadále Úřad vlády.
V některých krajích, například ústeckém, již Eurocentra takto fungují.


